

Grundet Lokalråd



Dagsorden	
Referat	x

Lokalrådsmøde

Dato	26/8 2020	Kl.:	19:30	Sted:	Lønnestrædes fælleshus
------	-----------	------	-------	-------	------------------------

Deltagere:	Henrik Stjernholm - Freddy Chr. Olesen - Kenneth Korshøj - Birger Lilja Kristoffersen
Afbud	Karsten Jepsen - Lars Egeskov Jespersen - Ulla Møller Jespersen - Birgit Pedersen
Referat 31.8.2020	Henrik Stjernholm

Dagsorden:

1	Godkendelse af dagsorden og valg af ordstyr/referent	Dagsorden blev godkendt.
2	Godkendelse(underskrift) af referat fra 28.maj '20	Sidste referat er ikke udsendt ved en forglemmelse. Kommer med dette referat. Beslutning: Referat fra 28.5 og regnskab for 2019 blev underskrevet.
3	Orientering om økonomi	Orientering om lokalrådets økonomi. v/Freddy Beslutning: Der er 20.133 kr. i kassen
4	Projekt ”Grøn vision for Grundet”	Her gøres status for projektet d.d. v/ Henrik a) Foreløbigt regnskab se Bilag (Exel) b) Anvendelse af restbeløbet c) Herunder skilteprojekt (information) se Bilag (foto) d) Driftsplan se Bilag (fremsendes senere af Henrik) e) Øvrig opfølgning på projektet (afrapportering, aktiviteter, hjemmeside mm) Beslutning: Økonomi: Der er pt. ca. 60.000 kr., der ikke er endeligt disponeret. Mangler i anlægsarbejdet: Hegn med kvas mangler at blive opfyldt ved Korntofte og Skovbyen. Ekstra områder: En god nyhed er, at der i forbindelse med byggemodning af det nye område ved Kobbelvænget er sået den samme blanding som i den

grønne visionsplan. Det er Kenneth, der har formidlet visionen videre til bygherren. Området står rigtigt flot i dag.

Formidling:

Vi har hidtil reserveret 12.500 kr. inkl. moms til formidling. Vi forhøjer rammen til 20.000 kr.

Skilte udført som "byggepladsskilte" koster ca. 1.200 kr. i A0 format 120cm x 90 cm. Habitats kan udføre plancher for 7.000 kr. + moms. Vi har dertil skønnet et beløb til opsætning af stolper og stativer.

Placering af plancher blev princip godkendt.

Henrik giver pinde til afmærkning til Freddy, Kenneth. Birger snakker med Nørremarkshallen, og opsætning af skilt.

Kenneth trykker en A1, og vi prøver, om det kan være et skråtstillet stativ i forhold til en lodret planche. Dvs. om den både er stabil og lsæbar.

Vi arbejder på, at skilte kan være færdige til Naturens Dag den 13. september.

Ekstra arbejder godkendt:

1. Landsbyerne får 10.000 kr. til to arealer, der allerede er anlagt.
2. Hvis Korntofte fortsat ønsker sten og træstammer, bliver det også lavet.

Til overvejelse:

1. Falkekasser, som vi tidligere har talt om, forslag fra følgegruppen.
2. Stærekasser på stolper, så stærene kan æde stankelbenene.
3. Borde/bænke eller kun bænke rundt om i området.

Resten af fordelingen udsættes til næste møde.

Evt. kan forslag fra følgegruppen indgå. Vi indbyder gruppen til at komme med forslag.

Driftsplan.

Godkendes, kortet rettes til med signaturer.

Kort justeres:

- 1) Arealerne langs skovbrynet - har de tre forskellige signaturer og i givet fald hvorfor.
- 2) Arealet som nu er sået til med VmV blomsterblanding (hos Kenneth) bør vises som blomstereng
- 3) Arealet på den anden side af ovenstående bør ikke angives som klippet græs men "naturtilstand" eller et lignende begreb.

Afrapportering til Vejle Kommune

Afrapportering skal laves, når projektet er afsluttet. Vi laver selv en opsamling.

Vild med Vilje – medlemskab:

Vi melder os ind i Vild med Vilje. Det koster 1.200 kr. om året. Vi får eget site på VmV hjemmesiden, kan bruge Facebook, og lave erfaringsudveksling med andre grundejerforeninger, virksomheder, mv.

4B	Indvielse af den Grønne Vision på Naturens dag 13. september	<p>Grønt Forum har opfordret lokalråd til at lave arrangementer på Naturens dag den 13. september . På lokalrådsmødet i maj besluttede vi at lave indvielse/naturvandring denne dag. https://www.vejle.dk/borger/vaer-aktiv/dit-arrangement/lav-et-arrangement-til-naturens-dag/ <u>Se vedlagte oplæg fra Birger (se Bilag)</u></p> <p>Beslutning:</p> <p>Vi er med efter vedlagte forslag til program. Birger laver indbydelse, og pressemeddelelse. Birger spørger Philip og Maja, om de kan komme, og vi prøver at få enten sommerfuglebevægelsen eller en kommunal naturvejleder også. Udvalget for Lokalsamfund og Nærdemokrati indbydes også. Det er det udvalg, der har bevilget den ½ mio. kr. til projektet.</p> <p>Vi klipper en snor et passende sted.</p> <p>Birger er tovholder-</p>
5	Borde/bænke ved stien langs skovbrynet	<p>Kort status for brug og vedligeholdelse. v/ Birgit og Birger</p> <p>Beslutning: Inge bemærkninger.</p>
6	Cykel og biltrafik ved Lille Grundet Hulvej	<p>Intet nyt. Vi har modtaget svar fra Vejle Kommune om at det er Region Syddanmark der ejer arealerne ved sygehusvaskeriet. Henrik og Birger retter nu en ny henvendelse til kommunen for at få løst trafikproblemet.</p> <p>Beslutning: Kommunen laver et forslag til en løsning. Der er ansat en konsulent til at se på opgaven. Vi prøver at lave aftale om et møde. Birger følger op.</p>
7	Beboerarrangement om Grundets historie fra stenalder til nutid.	<p>Intet nyt. Arbejdsgruppen (Asger, Freddy, Charlotte, Ingward, Birger samt Gitte) havde indbudt til et arrangement om Grundets historie fra stenalder til nutid i Nørremarkshallen som blev aflyst pga corona risiko. Ny dato (evt foreløbig dato) fastsættes når corona gør det muligt.</p> <p>Beslutning: Vi gennemfører det senere.</p>
8	Opfølgning på Grundet Skovby planerne	<p>Intet nyt. Vi har modtaget svar fra Udvalgsformanden (Gerda) om at hun og borgmesteren gerne vil holde et kaffemøde (efterCorona) med lokalrådet om planerne for Grundet Skovby og trafikken. Vi har ikke modtaget svar fra forvaltningen på vores 10 spørgsmål. Et møde sættes på stand by indtil corona krisen er overstået – men der kan evt rykkes for svar på spørgsmålene.) v/ Henrik</p> <p>Beslutning: Der sker intet. Endnu ikke en indbydelse fra borgmesteren.</p>

9	Orientering om projekt "Sundhedsskov"	Intet nyt. Der har været afholdt møde i koordinationsudvalget i juni. Finansieringen er nu på plads i en reduceret form og arbejdet herunder møder med os er startet. Referat og bemærkninger fra Birger vedlægges som Bilag Beslutning: Der har været reception på Moster Karens eng.
10	Orientering om projekt "Nørremarkshallen som samlingspunkt"	Intet nyt. Der er kommet en orientering om at projektet ikke har fået bevilget den forudsatte støtte fra Realdania. Fritidsforvaltningen afsøger nu andre finansieringsmuligheder. Beslutning: Intet nyt.
11	DGI tilbud om "hjælp" til lokalrådet.	Intet nyt. DGI inviteres til et møde når corona-situationen gør det muligt. Beslutning: Intet nyt.
12	Konstituering af nyt Lokalråd	Ved konstitueringen manglede der en afklaring af revisorposten. Revisor (Jesper) ? Birger kontakter Jesper inden mødet. Beslutning: Jesper Fjerring fortsætter.
11	Mødeplan	Mødeplan for 2. halvår af 2020. (se forslaget/ændringen nedenfor)
12	Årsmøde 2020	Årsmøde for Grundet Lokalråd jævnfør vedtægterne Drøftelse af indhold, form og tidspunkt. Beslutning: Årsmøde udsættes indtil videre. Tages op på hver møde for at se, hvordan Corona situationen udvikler sig løbende. Vi kombinerer et temamøde med et årsmøde, f.eks. det historiske møde.
13	Eventuelt	Herunder orientering om hvad der ellers foregår i Grundet-området Beslutning: Ingen punkter.

Beslutning:

Mødekalender for 2. halvår 2020 – sidste onsdag i hver måned (som i 1. halvår)

Onsdag den 26/8 2020 19:30 - 21:30

Mandag den 21/9 2020 19:30 - 21:30 (ikke en onsdag)

Torsdag den 29/10 2020 19:30 - 21:30 (ikke en onsdag)

Onsdag den 25/11 2020 19:30 – 21:30

Onsdag den 16/12 2020 19:30 – 21:30

Derudover: Lokalrådsseminar i Vingsted, Beboerarrangement, Årsmøde, Møde med borgmesteren, hvor der pt ikke er fastsat datoer.

Aktionsliste

Vedrørende	Ansvarlig
------------	-----------

Referat godkendt: / _____

